



# ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝီပှၤ

## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါမ့ၤ ၃၀သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-24-12

### ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ- SAC ပယီၤသးကဘီယုၤဟဲခဲးလီၤတၢ် အယိ ဘၣ်ဒိဝဲဖိသၢ်ပိာ်ခွါ ၁၁ နံၣ်တဂၤ ဒီးပှၤမိၢ်ဒါတဂၤ ဖဲကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, (လါနီၣ်ဝဲဘၣ် ဒီး လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၀၂၃နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤ, ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ဒီး လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်အတီၢ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၄သီ, ၂၀၂၃နံၣ်န့ၣ်, ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သးကဘီယုၤဟဲခဲးလီၤတၢ်ဖဲ က---ကဝီၤ ဒုပှၤ ဖဲကီးတရံးဝှၢ်ပှၤ, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒီးဘၣ်ဒိဝဲဖိသၢ်ပိာ်ခွါ မံၤစီၤခ---, သးနံၣ် (၁၁) နံၣ်တဂၤ, ဘၣ်ဒိဝဲဖဲအခီၣ် ဖဲလါအဝဲအိၣ်ဘူးဒီးအဟံၣ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖိသၢ်ပိာ်ခွါအံၤအမိၢ်ပာ်လဲၤဆၢအီၤတဘျီယီ ဆူဖၣ်အၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် ဒ်သီးဒီးကကူၤစါယါဘျီအီၤအဂီၢ်, ဝံၤအလီၢ်ခံဒီး ဘၣ်တၢ်ဆၢဒီးအီၤဆူ ဂ---တၢ်ဆါဟံၣ်, နိခွဲၤ ကရူၢ်, တၢ်ကြၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂သီ, ၂၀၂၃နံၣ်, ဂီၤ ၈ န့ၣ်ရံၣ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ပယီၤသး ကွံာ်လီၤဝဲဒၣ်မ့ၣ်ပိာ်လါအယါ ၅၀၀ ပီၤတဖျါဆူ ဃ--- ကဝီၤဒုပှၤ, ကီးတရံးဝှၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွံာ်လီၤမ့ၣ် ပိာ်တဖျါအံၤ, ဘၣ်ဒိဝဲပှၤမိၢ်ဒါလါအမ့ၢ်ဝဲ မၢ်င---န့ၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤဆၢအီၤဆူ စ---တၢ်ဆါဟံၣ်, ဖဲတန့ၣ်ဆါကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤ, ဘၣ်ဆၣ်သနာ်က့, ဘၣ်တၢ်ဆၢဒီးကဒါက့အီၤဆူ ဂ---တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲနိခွဲၤကရူၢ် မ့ၢ်လါတၢ်ဆါဟံၣ်တဖျါ အံၤဂ့ၤဒိၣ်ဝဲလါတၢ်ကကူၤစါယါဘျီအီၤန့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

### (၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ကဘီယုၤဟဲခဲးလီၤတၢ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီ	လါနီၣ်ဝဲဘၣ် ဒီးလါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၀၂၃နံၣ်

<sup>1</sup> တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပှၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါယနုၤအါရဲၤ ၂၀၂၄နံၣ် အပှၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤ မၤသကီးတၢ်တဂၤ ဖဲ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပှၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲး ယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲ နီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ တၢ်ကွဲးရဲပှၤအါထီၣ်အီၤဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပှၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢၣ်, ကီၢ်ရဲၣ်)	က--- ကဝီၤဒ့, ဒီးဃ--- ကဝီၤဒ့, ကီးတရံးဝ့ၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်
---	--

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	စီၤခ---	မၢ်င---
သးနံၣ်	၁၁ နံၣ်	၃၂ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	မူးစလုၤ
ထီၣ်ပှၤ / သဘျူ	-	ထီၣ်ပှၤ
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ကိၣ်ဖိ	မုၢ်ဆၢၣ်မုၢ်ဂီၤတၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်
တၢ်ဘျၢၣ်တၢ်ဘါ	ဘါသီခါ	အံးစလၢတၢ်ဘါ
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	က---ကဝီၤဒ့, ကီးတရံးဝ့ၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်	ဃ--- ကဝီၤဒ့, ကီးတရံးဝ့ၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်

ပှၤလၢအမၤအၢပယွဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သးကျိၤ/ သးရဲၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သးကလၢၤ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ

**(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ**

၁. ရဲးပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.  
 အဆီကတၢ်န့ၢ်, ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိန့ၢ်ဟူဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အံၤလၢ ကသံၣ်ပှၤမၤတၢ်ဖိတၢ်အအိၣ် ဖဲ ဂ---တၢ်ဆါဟံၣ်, ဖဲနီၣ်ခွံကရူၢ်, တၢ်ကြိၢ်ကီၢ်ဆၢၣ်, ဖၣ်အၢၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲလါဒိၣ်စဲဘၣ် ၃သီ, ၂၀၂၃န့ၢ်, ဒိသိးဒီးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤ တံၢ်အဂီၢ်, KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိတၢ်လဲၤဝဲဆူတၢ်ဆါဟံၣ်တဖျၢၣ်န့ၢ်ဒီး မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်နီၢ်ကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲဒိလဲၣ်.  
 KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီး စီၤခ---အမိာ် ဘၣ်ထွဲဒီးအဖိခွါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီး မၢ်င--- ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကဲထီၣ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၢ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

**ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.**

ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၄သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်, ဂီၤခီအဆၢကတီၢ်, တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲလၢ ထံကီၢ်တၢ်ပၢ်တၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သးဒီးသးပၢ်ဖျါလၢ တၢ်ဒိသဒါကမျၢၢ်သး (PDF) ဒီး ကညီၣ်ဒိကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသးမ့ၢ်ဒိၣ် (KNLA) အဘၢၣ်စၢၤဖဲကီးတရံးဝုၢ်ပူၤ, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢ, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကဘၣ်ဖဲ ဂီၤခီ ၁၀ န့ၣ်ရံၣ် ဆၢကတီၢ်, SAC (ပယီၤသး) ကဘီယူၤဟဲးလီၤတၢ်ဒီးကွံာ်လီၤဃုာ်မ့ၢ်ပီၢ်တဖျါၣ် ဖဲ က---ကဝီၤဒုပူၤ ဖဲကီးတရံးဝုၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ဖဲန့ၣ်, စီၤခ---, သးနံၣ် ၁၁ နံၣ်, ကိုဖိပိာ်ခွါ ၃ တီၤတဂၤ ဒီးအဖံ အိၣ်ဝဲလၢဟံၣ်ပူၤ ဖဲက---ကဝီၤဒု, ဒီး ဖဲအဝဲလဲၤဆဲးဆါလၢဟံၣ်ချါအဆၢကတီၢ်, အခီၣ်ဒုၣ်သ့ၣ်ဘၣ်ဒိဝဲဒီးမ့ၢ်ပီၢ်အက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဖံနီၣ်ဟူၤလၢအခီၣ်ဘၣ်ဒိဒိမ့ၢ်ပီၢ်အက့ၢ်အဆၢကတီၢ်, အဖံကိးဝဲအမိၢ်အပၢ်တဘျီဃီ ဒီးအမိၢ်အပၢ်လဲၤဆၢအီၤလၢသိလ့ၣ် ဆူတၢ်ဆါဟံၣ်တဖျါၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ ဖၣ်အၣ်ဝုၢ်ပူၤ, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရဲၣ် လၢကကူၤစါယါဘျါအီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲလဲၤတုၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဆၢကတီၢ်, မ့ၢ်လၢအသ့ၣ်လီၤအါဒိသ့ၣ်ဂံၢ်စါအယိ, တၢ်တသ့ၣ်ညါလၢမ့ၢ်အဝဲကအိၣ်မူဒီးဒါတအိၣ်မူလၢဘၣ်ဒါဘၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤခ--- ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကူၤစါယါဘျါချးဆၢချးကတီၢ်အယိ အဝဲပူၤဖျဲးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. အမိၢ်အပၢ်ဟ့ၣ်ဝဲတၢ်ကူၤစါယါဘျါတၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ် စုၤလၢအဝဲသ့ၣ် နီၢ်ကစၢ် ဒီးတဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢတၢ်ကရၢကရိအအိၣ်နီၣ်တဖုဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၃၀သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, အတၢ်ပူၤလီၢ်တဘျါဂ့ၢ်ဒီးဘၣ်အယိ, အဝဲဘၣ်လဲၤကူၤစါယါဘျါကဒီးအသးဖဲ ဂ---တၢ်ဆါဟံၣ်, ဖဲနီၣ်ခွဲၤကရူၢ်, တၢ်ကြဲၢ်ကီၢ်ဆၢ, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဂ---တၢ်ဆါဟံၣ်အံၤအိၣ်ဝဲလၢ ကညီၣ်ဆူၣ်ချ့မၤစၢၤဝဲကျိၤ (KDHW) တၢ်ပၢ်ဖိလၢအယိ, တၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စုၤလၢတၢ်ကူၤစါယါဘျါအဂီၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ, အမိၢ်ပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ, “ထံၣ်ရှၢၢ်ကီၢ်သးတၢ်အိၣ်သးဒ်အံၤအယိ, တၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကျိၣ်စုတၢ်အိၣ်သးစ့ၢ်ကီးဟဲးနးထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဲထီၣ်ဝဲတၢ်သ့ၣ်အုးသးအုးဒိၣ်မး ဖဲလၢယထံၣ်ဘၣ်ယဖိခွါဘၣ်လဲၤခီဖျါဘၣ်တၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.”

ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၂သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်, ဂီၤ နန့ၣ်ရံၣ်ဆၢကတီၢ်, SAC ပယီၤသးကဘီယူၤဟဲးလီၤတၢ်ဖဲ ဃ--- ကဝီၤဒုပူၤ ကီးတရံးဝုၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢ, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၢ်က့တဖၣ်ဘၣ်ဒိဝဲ မၣ်ခ---, လၢအဒါန့ၢ် ၉ လါတဂၤအချၢဃံလၢအစ့ၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ဖဲန့ၣ်, ဘၣ်လၢအဝဲထၢဖျိၣ်တၢ်ပီးတၢ်လီၤလၢအဟံၣ်ပူၤဒိသးဒီးကဃုာ်အဂီၢ်, မ့ၢ်လၢသဝီဖိတဖၣ်နီၣ်ဟူၤလၢကဘီယူၤဟဲးလီၤတၢ်လီၤလၢအဝဲသ့ၣ်အိၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. အဝဲထံၣ်ထွဲဝဲအမါတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ မ့ၢ်လၢအဝဲအိၣ်လၢသိလ့ၣ်ယီၢ် (ဆဲးကဲး) အလီၤ ဒီးဘၣ်ဖဲလၢအဝဲနီၣ်ထီၣ်စဲးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤဆၢဝဲအမါတဘျီဃီဆူ စ---တၢ်ဆါဟံၣ်, ဖဲတန့ဆါကီၢ်ဆၢ, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကီၢ်ဒိၣ်မးလၢ တၢ်ကကူးကါဝဲပုၤမိၢ်ဒါ ၉ လါအဂီၢ်အယိ, ဖဲဂီၤ ၁၀ န့ၣ်ရံၣ်ဆၢကတီၢ်, ဘၣ်တၢ်ဆၢခီက့ၤအီၤဆူ ဂ---တၢ်ဆါဟံၣ်, ဖဲ နီၣ်ခွဲၤကရူၢ်, မ့ၢ်လၢတၢ်ဆါ ဟံၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပီးတၢ်လီၤလၢအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ, မၣ်ခ--- ပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ, “ကဘီယူၤကွံာ်လီၤဝဲမ့ၢ်ပီၢ်လၢအဃၢ ၅၀၀ ပီၤတဖျါၣ် ဒီးဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယတသ့ၣ်ညါလၢမ့ၢ်ပုၤဘၣ်သံဒီးမ့ၢ်ပီၢ်တဖျါၣ်အံၤပွဲၤဂၤလဲၣ်ဘၣ်. ယတအဲၣ်ဒီးပၢ်ဒုၣ်ပၢ်ကမၣ်ပုၤနီၣ်တဂၤလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးတဘျီအံၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၢ, အနီၢ်ကီၢ်တခီန့ၣ် ယသ့ၣ်တမ့ၢ်သးတမ့ၢ် ဒီးတူၢ်ဘၣ်တမ့ၢ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးတဘျီအံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.”



တၢ်ဂီၤခဲၣ်ဘၣ်အံၤ တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အီၤဖဲ လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်ပူၤ ဖဲ ၈--- တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒါး, နီၣ်ခွဲးကရူၢ်, တၢ်ကြၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုၣ်တဘျီတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ပှၤမိၢ်ဒါ ၃၂ နံၣ် မၣ်ဖ--- လၢအအိၣ်လၢ ဃ---ကဝီၤဒ့, ကီးတရံးဝှၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤ တဂၤ ဖဲအဘၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ဆါဟံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ဒိဝဲဖဲအချၢယံ ဖဲ SAC သးဟဲခဲလီၤတၢ်လၢသးကဘီယူၤဖဲ ကီးတရံးဝှၢ်ပူၤ ဖဲ လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဂီၤခီ ၈ န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုၣ်တဘျီတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ပှၤဖဲသၣ် ၁၁ နံၣ် စီၤခ--- လၢအအိၣ်လၢ က---ကဝီၤဒ့, ကီးတရံးဝှၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤတဂၤ ဖဲအဒိးကူၤစါယါဘျီအသးဖဲတၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒါပူၤအခါန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ဒိဝဲဖဲအခိၣ်ကစၢ် လၢဖဲအခိၣ်ထွဲတပၤ ဖဲ SAC သးဟဲခဲလီၤတၢ်လၢသးကဘီယူၤဖဲ ကီးတရံးဝှၢ်ပူၤ ဖဲ လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဂီၤခီ ၁၀ န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်အခါ န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

**(၄) တပတီၢ်- တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး**

မ့ၢ်ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျိၣ်လဲၣ်.

စီၤခ--- အမိၢ် ဒီး မၣ်ခ--- ဟ့ၣ်ဝဲ KHRG တၢ်ပျဲလၢကရူၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃးဒီးပယီၤသးမၤကမၣ်ဝဲ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအခွဲး အယၢ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

**ကညီၣ်ဂ့ၢ်စိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၣ်**

ကညီၣ်ဂ့ၢ်စိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်စိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲလီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကပံၤဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီးအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဘုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.